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Ministrul Energiei: Anul 2027 este un termen suficient pentru prosumatorii actuali

sa-si instaleze capacitati de stocare

Prevederile legii prin care cei care sunt  acum prosumatori trebuie sa-si instaleze baterii de stocare a

energiei  nu poate fi considerat un lucru rau, a declarat, luni, într-o conferinta  de presa, ministrul Energiei,

Sebastian Burduja. 

"Legea (255/2024 care prevede obligatia ca prosumatorii sa-si procure  baterii de stocare a enregiei, n.r.) are un

termen de conformare pâna în  2027. Legiuitorul a considerat ca e un termen suficient pentru ca cei  care sunt

prosumatori acum, sa-si poata instala aceste capacitati.  Repet, principial vorbind, sau pentru sistemul de

distributie, nu poate  fi considerat un lucru. Faptul ca impune o povara unor contribuabili  care în momentul în care

si-au achizitionat aceste panouri nu au stiut  ca la un moment dat vor avea si aceasta obligatie, este o provocare. 

Este o problema pe care în calitate de Minister al Energiei, vom face  toate demersurile care tin de noi sa o putem

adresa. Din pacate, noi nu  avem de-a face de multe ori cu acesti consumatori casnici, mai degraba  cu

consumatorii non-casnici. De aceea am si lansat toate aceste scheme  din PNNR. Va spuneam de Fondul pentru

Modernizare, în Electric Up daca  au componenta de stocare, sunt bonusati. Deci, exista o preocupare  pentru a

încuraja astfel de capacitati de stocare. Termenul este 2027,  iar visul meu e ca, pâna atunci, sa avem o productie

mai mare de baterii  în România. Pâna la urma, de asta am si reluat investitia IV din PNNR,  care include inclusiv

sprijin pentru fabricarea bateriilor în tara  noastra", a explicat Burduja.

Asociatia Prosumatorilor si a Comunitatilor de Energie (APCE) a  atentionat într-o petitie transmisa, luni,

Presedintiei României, ca,  desi dezvoltarea capacitatilor de stocare a energiei electrice în  baterii este un pas

natural si esential pentru tranzitia catre un Sistem  Energetic National flexibil, inteligent si eficient, aceasta nu

poate  fi realizata doar prin exploatarea prosumatorilor.

Specialistii Asociatiei solicita, astfel, trimiterea Legii 255/2024 la reexaminare în Parlament.
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